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P R O T O K Ó Ł  NR XXIII/16 

 

XXIII Sesji Rady Miejskiej w Żninie,  

która odbyła się w dniu 9 września 2016 roku  

w Auli Urzędu Miejskiego w Żninie  

przy ulicy 700-lecia 39  

    

Protokolant sesji:  

Łukasz Lisiecki – Główny Specjalista ds. obsługi Biura Rady Miejskiej 

 

AD PKT 1 – Otwarcie i stwierdzenie kworum 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - o godzinie 1000 otworzył XXIII sesję  

i stwierdził, że zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 21 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 21 osób stanowi kworum pozwalające na 
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podejmowanie prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o 

samorządzie gminnym. 

Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do niniejszego protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady powitał: 

1. Panie i Panów Radnych, 

2. Burmistrza Żnina Pana Roberta Luchowskiego ze współpracownikami, 

3. Sołtysów Gminy Żnin,  

4. Przewodniczących Zarządu Rad Osiedli, 

5. Dyrektorów Jednostek Organizacyjnych Gminy Żnin, 

6. Pozostałe osoby obecne na sali, 

7. Prasę lokalną, 

8. Radio Żnin, 

9. Telewizję ITV Żnin 

 

 

AD PKT 2 - Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - przedstawił porządek obrad XXIII sesji Rady 

Miejskiej w Żninie, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Zapytał czy są pytania do 

porządku obrad. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – w imieniu Klubu „Razem z Forum i PiS dla 

Gminy” składam wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad punktów od 11 do 15 i 

przesunięcie tych punktów na kolejną XXIV sesję. Wyjaśniła przy tym, że Klub jest jak 

najbardziej za tym, aby Rady Osiedli powstały, ale w dniu wczorajszym Pan Burmistrz na 

dwóch łączonych Komisjach Rady przedstawił trzy propozycje finansowania Rad Osiedli. 
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Poza tym mówiono również, że swoje propozycje mogą składać Radni. Stąd też propozycja 

Klubu o przesunięciu tych punktów na kolejną sesję. Z kolei propozycje finansowania będą 

mogły być omówione na Komisjach Rady i wówczas wspólnie wybierzemy określony 

wariant finansowania. Jesteśmy jak najbardziej za tymi projektami i na kolejnej sesji 

zagłosujemy za tymi uchwałami.   

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było. 

W związku z tym, że Klub radnych złożył wniosek o zdjęcie punktów z porządku obrad 

stwierdził, że w tych projektach nie ma mowy o sposobie finansowania.  Nie wiem czy taki 

zapis musi być, ale z tego co wiem w statutach rad osiedli nie zamieszcza się takich 

informacji.  

Burmistrz Robert Luchowski -  trochę ten wniosek mnie zaskakuje, tym bardziej, że 

deklarowaliście Państwo przychylność co do tych uchwał. Mamy tutaj do czynienia z 

wyraźnym podziałem kompetencji między Burmistrzem, a Radą. Otóż Rada powołuje Rady 

Osiedla, natomiast Burmistrz określa sposób finansowania. Ponowił zaproszenie do 

okrągłego stołu w sprawie sposobu finansowania rad osiedli. Rzeczywiście pojawiła się 

dyskusja na temat wysokości środków w stosunku do tych, które otrzymują sołectwa w 

ramach funduszu sołeckiego. Wolałbym, żeby te uchwały były dziś podjęte. Mam nadzieję, 

że nie jest to przejaw braku zaufania do Burmistrza. Nie wiem kto był pomysłodawcą tego 

rodzaju działania. Zapraszam do wspólnej dyskusji na temat sposobu finansowania i 

zapewniam, że nie będę nadużywać swoich kompetencji w tym zakresie.   

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – jeśli chodzi o decyzyjność co do wysokości 

finansowania to Wysoka Rada podejmuje taką decyzję w drodze uchwały.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – dzisiejszy wniosek nie jest brakiem 

zaufania do Pana Burmistrza. Wczoraj tylko dwie Komisje Rady zostały zapoznane z Pana 

propozycjami, co do finansowania rad osiedli. Chcielibyśmy, aby taką możliwość mieli 

wszyscy Radni, stąd też wniosek o przesunięcie w czasie podjęcia tych projektów uchwał.  

Burmistrz Robert Luchowski - podzielam troskę Pani Przewodniczącej Klubu, o 

pozostałych Radnych, natomiast nie widziałem dziś by Ci pozostali radni chcieliby te punkty 

zdjąć. Według mnie Klub Razem z Forum i PiS dla Gminy w 90% był obecny na 

wczorajszych posiedzeniach Komisji Rady. Jestem dziś zaskoczony stanowiskiem jakie zajął 

Klub.  
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ireneusz Starczewski – stwierdził, że dziś zostały 

pomylone pojęcia. Zamiast mówić o powołaniu rad osiedli, mówimy tutaj o uchwalaniu 

budżetu na 2017 rok. Dlatego też uważa, że te uchwały powinny być dziś podjęte. Z kolei 

sprawy finansowe będą podejmowane później przy okazji budżetu Gminy Żnin na 2017 rok.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – w związku z wnioskiem formalnym o 

zdjęciu z porządku obrad 5 punktów zapytał kto jest za zdjęciem tych punktów. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 15 radnych 

Przeciw było 6 radnych 

Rada zdjęła z porządku obrad punkty od 11 do 15. 

 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej. 

5. Interpelacje Radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz 

opiekunami dziennymi w zakresie warunków i jakości świadczonej opieki nad dziećmi do lat 

trzech. 

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w żłobkach prowadzonych przez 

Gminę Żnin oraz maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2016 rok. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej gminy Żnin na lata 2016-2025. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości 

od osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów, ustalenia wynagrodzenia 

za inkaso. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami w sprawie 

utworzenia nowego osiedla jako jednostki pomocniczej Gminy Żnin na terenie miasta Żnina 

oraz nadania statutu nowo powstałemu osiedlu i treści tego statutu. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu na części 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żnin. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy 

na nieruchomości stanowiące własność Gminy Żnin. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych położonych 

w budynku przy ul. Plac Wolności 19 w Żninie 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości położonej 

w Żninie. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Żnin części 

nieruchomości położonej w Brzyskorzystewku. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Rodzinnego Ogrodu Działkowego „Zielona Dolina” w 

Rydlewie. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu na część 

nieruchomości położonej w Żninie. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu na części 

nieruchomości położonych w Żninie i Jaroszewie. 
20. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany nazwy ulicy Poprzecznej w Żninie. 

21. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia gminy Żnin 

do Stowarzyszenia Lokalnego Rozwoju Gospodarczego Gmin. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia członków do Rady Działalności Pożytku 

Publicznego Gminy Żnin. 

23. Odpowiedzi na interpelacje Radnych. 

24. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
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25. Zakończenie. 

 

 

Burmistrz Robert Luchowski – złożył wniosek formalny o zarządzenie 15 min przerwy w 

obradach. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – zarządził 15 min przerwę w obradach. 

 

Po przerwie –  

 

AD PKT 3 - Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – Wysoka Rado XXII sesja odbyła się w dniu 

29 czerwca 2016.  Protokół z tej sesji zawiera 29 stron i 21 załączników.  Z treścią protokołu 

zapoznałem się, wiernie odzwierciedla przebieg tej sesji, w związku z tym proponuję, aby 

Wysoka Rada protokół przyjęła. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z XXII 

sesji Rady Miejskiej w Żninie , proszę  podnieść rękę? 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych  

Za było 21 radnych 

 

       Rada przyjęła protokół z XXII Sesji Rady Miejskiej w Żninie. 

 

AD PKT 4 - Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz z wykonania uchwał Rady Miejskiej. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił Burmistrza o przedstawienie 

sprawozdania. 

Burmistrz Robert Luchowski - przedstawił sprawozdanie z działalności z okresu 

międzysesyjnego, które stanowi załącznik nr  5 do protokołu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – w sprawie 

udostępnienia informacji odnośnie Arche jest trochę zaskoczony tym, że Rada Miejska 

podejmując uchwałę wraz z załącznikami nie ma możliwości wglądu. Jako komisja 

chcieliśmy po prostu wiedzieć na jakim etapie jest wykonanie poszczególnych załączników. 

Prosiłbym, aby stanowisko, które Pan Burmistrz przedstawił w tym zakresie trafiło do Biura 

Rady.   

 

 

AD PKT 5 – Interpelacje radnych 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o składanie interpelacji.  

Radny Jerzy Kowalski – poinformował, że rezygnuje z członkostwa w Klubie Radnych 

„Razem dla Gminy”.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – poruszył sprawę oświetlenia pomostu 

nad jeziorem przy Liceum Ogólnokształcącym. Prosiłby o zamontowanie włącznika 

głównego, który umożliwiałby wyłączanie lamp podczas obserwacji w Astrobazie.  

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Piotr 

Tomaszewski -  prosiłby o usunięcie starej lampy, która znajduje się przy głównej alei, 

koło dawnej restauracji nad Małym Jeziorem Żnińskim. Jest to jedna stara lampa, która 

szpeci otoczenie.  

Radny Piotr Horka -  zgłosił następujące interpelacje: 

1. w sprawie nabrzeża jeziora Dużego Żnińskiego stwierdził, że jest bardzo zaniedbane 

i nic się tam nie dzieje, na odcinku począwszy od byłej lecznicy, a może i wcześniej 
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aż do młyna. Otóż w bardzo wietrzne dni zjeżdża się nad to jezioro bardzo wielu 

deskarzy itp. i niestety nie ma tam dla nich warunków. Brakuje przede wszystkim 

miejsca do parkowania samochodów, przenośnych toalet oraz innych niezbędnych 

rzeczy. Poza tym jest tam wiele dziur i wyrw, które tworzą się zwłaszcza po opadach 

deszczu. Dlatego też prosiłby, aby jeszcze w tym roku, gdzie na pewno będą wiały 

mocne wiatry, aby podjąć działania w tym kierunku.  

2. Poruszył sprawę terenu zakupionego około 4 lata temu  od KSC przez Gminę Żnin, 

a położonego nad Dużym Jeziorem Żnińskim.  Jest to teren bardzo zaśmiecony 

i swego czasu byłem tam z ówczesnym Przewodniczącym Rady Lucjanem 

Adamusem by zobaczyć co w tym miejscu można byłoby zrobić. Jest tam 

składowany różny materiał pochodzący z rozbiórek, którego jest bardzo dużo. Nie 

wiem czy w przyszłości ma tam powstać baza, która była planowana wcześniej. Jeśli 

firma Arche nie zrealizowałaby swoich planów, to wówczas jak najbardziej ta baza 

mogłaby tam powstać.  

Dodał, że Jezioro Żnińskie Duże ma bardzo dobre walory, znacznie lepsze niż Małe Jezioro 

Żnińskie. Panują tu doskonałe warunki wietrzne do uprawiania sportów wodnych. Jest to 

jedno z najlepszych jezior w północno – zachodniej Polsce do uprawiania tego rodzaju 

dyscyplin.   

Raz jeszcze zapytał czy są jakieś plany w stosunku do terenu zakupionego przez Gminę 

Żnin od KSC. 

3. Poruszył sprawę dowozu dzieci do szkół publicznych. Ma wiele sygnałów od matek 

dzieci, zwłaszcza wielodzietnych. Otóż dzieci klas początkowych od 1-4 są na tyle 

małe, że same do szkoły  nie pójdą. Jeżeli mają 2,5 km to nie należy im się bilet jak 

również dowóz do szkoły z uwagi na zbyt małą odległość do szkoły. Gdyby nawet 

same wykupiły bilety to panie opiekunki nie zabiorą tych dzieci, ponieważ nie mają 

obowiązku się nimi opiekować. Wprowadza to sporo zamieszania i niechęci, tym 

bardziej gdy np.: dana matka ma dwójkę małych dzieci nie chodzących jeszcze 

do szkoły, a kolejne dziecko do tej szkoły trzeba zaprowadzić. Zatem chodzi o to, aby 

podjąć takie działania, które umożliwiłyby tym dzieciom dowóz autobusem 

do szkoły, pomimo tego, że ta odległość do szkoły jest mniejsza niż trzy kilometry.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia Marek Zieliński -  w imieniu 
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mieszkańców uli. Żeglarskiej zgłosił sprawę dotyczącą mostku znajdującego się pod 

nasypem kolejowym. Otóż w tej chwili jego stan jest taki, że zagraża bezpieczeństwu osób 

tam przechodzących. Zarówno drewniana nawierzchnia jak i metalowe barierki są w bardzo 

złym stanie.       

Radny Piotr Horka -  poruszył kwestię wyrwy, która znajduje się na ul. Wilczkowskiej 

w kierunku Januszkowa. Zgłaszałem ten problem wcześniej już do gminy, ale uważam, 

że gmina powinna tę sprawę skierować do powiatu. Powiat wykonywał tę ścieżkę 

rowerową, zostawiając przepaść na jej końcu, która jest bardzo niebezpieczna.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski - powiedział, że na 

wczorajszym posiedzeniu Komisji Budżetu i Gospodarki pojawił się właśnie wniosek  do 

Pana Burmistrza o usunięcie tej hałdy gruzu z terenu zakupionego przez gminę Żnin 

od KSC.   

Radny Jerzy Krynicki – zwrócił się z prośbą o przyspieszenie prac nad budową odcinka 

chodnika przy bloku na ul. Żytniej 10. Jest to odcinek chodnika, który podczas wizji 

w ubiegłym roku został przyjęty do realizacji na ten rok. Jest on bardzo ważny z tego 

względu, że mieszkańcy jak również dzieci idące do szkół muszą zejść z chodnika na jezdnię, 

przejść kilkanaście metrów by znowu wejść na chodnik. Jest to nieduży koszt i wobec tego 

prosiłby o jego jak najszybsze wykonanie.  

Po drugie poruszył sprawę znaków B-36 „zakaz zatrzymywania się i postoju” na osiedlu 

Żytnia – Piwna. Kilka lat temu, gdy powstały parkingi przy ul. Browarowej, Żytniej 

przy PKO zapadły decyzje, aby na tych drogach był całkowity zakaz parkowania. Była to 

słuszna decyzja, gdyż na tym osiedlu są bardzo wąskie ulice i o kolizję nie problem. Jednak 

powoduje to takie sytuacje, że gdy mieszkańcy chcą się na chwilę zatrzymać nie mogą  

wysiąść, gdyż jest to łamanie prawa ruchu drogowego. Były już przypadki, 

że interweniowała policja i osoby te otrzymywały pouczenia. Prosiłby wobec tego, aby znak 

„zakaz zatrzymywania się i postoju” zastąpić znakiem „zakaz postoju”. Spowoduje 

to, że zaistnieje możliwość zatrzymania pojazdu na okres do 1 minuty i wówczas dany 

mieszkaniec będzie mógł wysiąść bądź wsiąść do pojazdu bez obawy, że otrzyma mandat.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ireneusz Starczewski – w imieniu mieszkańców 

ul. Powstańców Wlkp. zwrócił uwagę, że po prawej stronie gdzie kiedyś był chodnik, 

zdemontowano płytki i w tej chwili rosną chwasty. Wobec tego prosiłby o przywrócenie 
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tego chodnika. Ponadto na tej ulicy nie świeci lampa.  

W nawiązaniu do interpelacji radnego Krynickiego w sprawie oznakowania na ul. Żytniej 

i ul. Piwnej to jest to przede wszystkim zasługa Rady Osiedla nr 2 w Żninie.  

My jako Rada Osiedla wystosowaliśmy pismo wówczas o to, aby na tym osiedlu pojawiły 

się znaki „zakaz zatrzymywania się i postoju”. Te znaki bezwzględnie powinny tam 

pozostać. Jeżeli pozostawimy tam jedynie znak dotyczący zakazu zatrzymywania się to będą 

tam stały samochody.  

Radny Jerzy Krynicki – nie zgadzam się z wypowiedzią radnego Starczewskiego. Jeżeli 

zostanie tam postawiony znak zakaz postoju, to oznacza, że pojazd nie będzie mógł stać 

dłużej niż jedną minutę. Jest to jak najbardziej logiczne.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola - w imieniu mieszkańców Sołectwa 

Kaczkowo – Kaczkówko zwracam się z zapytaniem o konsultacje w sprawie podziału tego 

sołectwa na dwa odrębne sołectwa. Kiedy one miałyby się odbyć i w jakiej formie zostaną 

przeprowadzone. 

Więcej interpelacji nie zgłoszono.  

 

AD PKT 6 - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami 

dziecięcymi oraz opiekunami dziennymi w zakresie warunków i jakości świadczonej opieki 

nad dziećmi do lat trzech. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski- wyjaśnił, że uruchomienie żłobka niesie za sobą wiele 

konsekwencji. Wykonawca remontu tego budynku został przez komisję przetargową. 

Żłobek jest zlokalizowany na ulicy Jasnej, budynek B Przedszkola Miejskiego Nr 2 w Żninie, 

w którym mają znajdować się dwie jednostki. Przedszkole i żłobek. W najbliższym czasie 

zostanie ogłoszony nabór na opiekunki i dzieci. Opłata stała wynosi 300 zł miesięcznie oraz 

30 zł za każdą godzinę powyżej 10 godziny pobytu. Opłatą ruchomą są koszty związane z 

wyżywieniem. Jest to 7 zł dziennie. Koszt całkowity za pobyt dziecka miesięcznie będzie 
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wynosił 475 zł . 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są pytania. Poprosił Panią 

Wiceprzewodniczącą Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych. 

Za było 21 radnych.  

Rada podjęła uchwałę Nr XXIII/246/2016 w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad 

żłobkami, klubami dziecięcymi oraz opiekunami dziennymi w zakresie warunków i 

jakości świadczonej opieki nad dziećmi do lat trzech, która stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

AD PKT 7- Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w żłobkach 

prowadzonych przez Gminę Żnin oraz maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski- odpowiedział, że wszystko uzasadnił przy punkcie 6. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są pytania. Poprosił Pana 

Wiceprzewodniczącego Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek-  odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych. 

Za było 21 radnych.  

Rada podjęła uchwałę Nr XXIII/247/2016 w sprawie  ustalenia opłat za pobyt dziecka 

w żłobkach prowadzonych przez Gminę Żnin oraz maksymalnej wysokości opłaty za 

wyżywienie, która stanowi  załącznik nr 7 do protokołu. 

AD PKT 8- Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin na   
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2016 rok. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski- poprosił o uzasadnienie tego punktu Panią Skarbnik 

Aleksandrę Szpek. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek- przedstawiła uzasadnienie wydatków oraz 

dochodów. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- podziękował za uzasadnienie. Zapytał czy są 

jakieś pytania.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola- w imieniu Klubu zapytała o zwiększenie w 

kwocie 400 tys zł. inwestycji pod nazwą „Budowa kanalizacji sanitarnej w Białożewinie”. 

Taka inwestycja powinna być finansowana ze środków NFOŚ. Członkowie klubu proszą o 

przedstawienie w jaki sposób będą finansowane inwestycje w Żninie lub na terenach 

wiejskich o takim samym zadaniu.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poprosił Pana Burmistrza o wyjaśnienie. 

Burmistrz Robert Luchowski- wyjaśnił, że przy wpisywaniu zadań do budżetu bierzemy 

możliwość dofinansowania inwestycji. Narodowy Fundusz udziela nam pożyczki, która 

prowadzi do zadłużenia. Z funduszu będziemy chcieli skorzystać przy innych inwestycjach. 

Nie koniecznie będzie do kanalizacja, ale może być to dofinansowanie na przydomową 

oczyszczalnie ścieków.  

Wiceprzewodniczący Andrzej Kurek- zapytał o zmianę dotyczącą Biblioteki. Brakuje 30 

tys na zakup 3 tysięcy woluminów. Będzie likwidowana Biblioteka Pedagogiczna. Skoro 

zostaną przejęte książki przez Bibliotekę Publiczną, to dlaczego nie woluminy. Nie 

rozumiem tego. 

Burmistrz Robert Luchowski- wyjaśnił, że podziela obawy o realizacje tego zadania. Pani 

Dyrektor Jelinek otrzymała dofinansowanie do zadania. My postanowiliśmy ja wesprzeć w 

tym zakupie. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek- podkreślił, że musi być zgoda rady. Złożył 

wniosek o chwilę przerwy w obradach. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- ogłosił 15 minutową przerwę w obradach. 

Po przerwie 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- kontynuujemy obrady. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola- jako radni prosimy o lepsze szacowanie 

kosztów inwestycji na etapie ich planowania. Proszę, aby Burmistrz przedstawił nam kto 

jest wykonawcą inwestycji w Białożewinie. 

Burmistrz Robert Luchowski- proszę o oddanie głosu Panu Kierownikowy Wydziału 

IGPI Pawłowi Piechowiakowi. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poprosił Pana Piechowiaka o udzielenie 

odpowiedzi. 

Kierownik Wydziału IGPI Paweł Piechowiak- wyjaśnił, że toczy się postępowanie. 

Mamy 8 wykonawców. Kwoty ofert wahają się od 580 do 840 tys zł. Kanalizacja ma długość 

1200 metrów. Obejmuje 21 budynków mieszkalnych, w tym 3 w budowie, 

8 niezamieszkałych.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- podziękował kierownikowi. Zapytał czy są 

jakieś pytania. 

Radny Marek Zieliński- podkreślił, że specjalista stwierdził, iż pompa tłoczna jest 

niepotrzebna. Koszt można zmniejszyć. Słyszałem również, że ma to wykonywać WIK. 

Jednak oni nie nadają się do tak dużej inwestycji. Poddaje to zastrzeżeniu. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- proszę o wyjaśnienie przez Pana Burmistrza. 

Burmistrz Robert Luchowski- proszę, aby Kierownik Piechowiak powtórzył do ilu 

domostw dotyczy budowa tej kanalizacji. 

Kierownik Wydziału IGPI Paweł Piechowiak- zauważył, że dotyczy to 

8 niezamieszkałych, 3 w budowie i 10 zamieszkałych. 

Burmistrz Robert Luchowski- zapytał, czy WIK złożył ofertę. 

Kierownik Wydziału IGPI Paweł Piechowiak- odpowiedział, że nie. 

Radny Adam Kowalewski- wyjaśnił, że podpisuje się pod słowami Pani Radnej Gogoli. 
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Zbyt duże jest zwiększenie na inwestycje w Białożewinie. Prosił, aby dokładniej planować 

koszty inwestycji na 2017 rok. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- podziękował Radnemu Kowalewskiemu. 

Odczytał uchwałę . Poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych. 

Za było 15 radnych. 

Przeciw było 6 radnych. 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIII/248/2016 w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2016 

rok, która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

AD PKT 9- Podjecie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej gminy Żnin na lata 2016 – 2025. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski- poprosił o udzielenie głosu Pani Skarbnik. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poprosił Panią Skarbnik o uzasadnienie. 

Skarbnik Aleksandra Szpek- przedstawiła objaśnienia przyjętych wartości WPF. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- podziękował Pani Skarbnik. Zapytał czy ma 

ktoś pytania. 

Radny Adam Kowalewski- zapytał czy w WPF na 2017 rok, jest ujęte dofinansowanie do 

drogi wojewódzkiej. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek- odpowiedziała, że jest ujęte dofinansowanie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę 

Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola- odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
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Za było 15 radnych. 

Przeciw było 5 radnych. 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIII/249/2016 w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Żnin na lata 2016- 2025, która stanowi załącznik nr 9 

do protokołu. 

AD PKT 10- w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości 

od osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów, ustalenia wynagrodzenia za 

inkaso 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski- poprosił o uzasadnienie Panią Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek- przedstawiła projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- podziękował Pani Skarbnik. Zapytał czy 

są jakieś uwagi do projektu uchwały. Odczytał projekt uchwały i oddał pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 

Za było 20 radnych. 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIII/250/2016 w sprawie  zarządzenia poboru podatku 

rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów, ustalenia wynagrodzenia za inkaso, która stanowi załącznik 

nr 10 do protokołu. 

AD PKT 11- w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami w sprawie utworzenia 

nowego osiedla jako jednostki pomocniczej Gminy Żnin na terenie miasta Żnina oraz 

nadanie statutu nowopowstałemu osiedlu i treści tego statutu 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poprosił o uzasadnienie Pana Burmistrza 

Roberta Luchowskiego. 

Burmistrz Robert Luchowski- poprosił o uzasadnienie Pana Sekretarza Mirosława Gatkę. 

Sekretarz Gminy Mirosław Gatka- wyjaśnił, że wpłynął wniosek podpisany przez  ponad 
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100 mieszkańców. Podkreślił, że najpierw trzeba przeprowadzić konsultacje, aby powstało 

nowe osiedle. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- podziękował Sekretarzowi. Zapytał czy są 

jakieś uwagi. Poprosił Panią Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie 

projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola odczytała projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - oddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 

Za było 20 radnych. 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIII/251/2016 w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

z mieszkańcami w sprawie utworzenia nowego osiedla jako jednostki pomocniczej 

Gminy Żnin na terenie miasta Żnina oraz nadanie statutu nowo powstałemu 

osiedlu i treści tego statutu, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

AD PKT 12- w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu na części 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żnin. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek-  poprosił o uzasadnienie Pana Burmistrza 

Roberta Luchowskiego. 

Burmistrz Żnina Robert Luchowski- wyjaśnił, że po posiedzeniach komisji w punkcie 12 

po zmianach obrad sesji, proponuje autopoprawkę, która została państwu załączona jako 

dokument dodatkowy do materiału. Przypomnę, że w przesłanych do państwa materiałach 

figurowały dwie osoby, zainteresowane przedłużeniem dzierżawy na nieruchomość 

stanowiącą własność Gminy Żnin. W ramach prac komisji uznaliśmy, że przedłużać umowy 

będziemy tym podmiotom, które do czasu wygaśnięcia będą uregulowane należności z 

tytułu dzierżawy. W tym przypadku jedna z tych osób miała uregulowane należności, druga 

niestety nie. W związku z tą sugestią został przygotowany projekt uchwały wyrażający 

zgodę na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z tym samym najemcą. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał, czy ktoś chciałby się odnieść do 

autopoprawki. Nie było chętnych. Poddał autopoprawkę pod głosowanie. 
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W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 

Za było 20 radnych. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy ktoś ma uwagi do uchwały. Nie 

było uwag, więc poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowanie udział wzięło 20 radnych. 

Za było 20 radnych. 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIII/252/2016 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów najmu na części nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Żnin., która stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

AD PKT 13- w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy 

na nieruchomości stanowiące własność Gminy Żnin. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poprosił o uzasadnienie Pana Burmistrza 

Roberta Luchowskiego. 

Burmistrz Żnina Robert Luchowski- wyjaśnił, że jest 15 umów dzierżawy, które wygasły 

z dniem 31 sierpnia 2016 roku. Zawarcie kolejnych umów wymaga zgody Rady Miejskiej. 

Wszystkie kwoty, które zostały objęte wysokością należną z tytułu dzierżawy, zostaną 

zweryfikowane i urealnione w taki sposób, aby na kolejny okres były realne do obecnych 

warunków, a nie zaniżone. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są uwagi do projektu uchwały. 

Poprosił Panią Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu 

uchwały.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola odczytała projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - oddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 

Za było 20 radnych. 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIII/253/2016 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów dzierżawy na nieruchomości stanowiące własność Gminy Żnin, 
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która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

AD PKT 14- w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych położonych w 

budynku przy ul. Plac Wolności 19 w Żninie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poprosił o uzasadnienie Pana Burmistrza 

Roberta Luchowskiego. 

Burmistrz Żnina Robert Luchowski- wyjaśnił, że budynek jest własnością Gminy Żnin. 

Nieruchomość została objęta uchwałą nr XXIII/294/2012 w sprawie określenia zasad 

nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania na okres 

dłuższy niż trzy lata. W związku z wnioskami dwóch najemców lokali mieszkalnych 

położonych w tym budynku, postępowanie jest uzależnione od Rady Miejskiej w Żninie.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są jakieś pytanie do projektu 

uchwały. Nie było chętnych. Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 

Za było 20 radnych. 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIII/254/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

lokali mieszkalnych położonych w budynku przy ul. Plac Wolności 19 w Żninie 

która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

AD PKT 15 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części 

nieruchomości położonej w Żninie. 

 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że z wnioskiem o wykup zgłosił się mieszkaniec 

Gminy Żnin. W tym przypadku chodzi o nieruchomość przy ul. Granicznej w Żninie. 

Wnioskodawca zadeklarował, że pokryje koszty geodezyjnego wyznaczenia działki, co 

potwierdził w złożonym do Urzędu piśmie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 
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tego poprosił Wiceprzewodniczącą Rady o odczytanie projektu uchwały.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych 

Za było 20 Radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIII/255/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

części nieruchomości położonej w Żninie, która stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

 

AD PKT 16 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Żnin części nieruchomości położonej w Brzyskorzystewku. 

 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że część nieruchomości stanowi własność 

przedsiębiorstwa Brzysko – Rol Brzyskorzystewko, które chce nieodpłatnie przekazać ten 

teren pod lokalizację remizy strażackiej. Niezbędne w tym celu jest wyrażenie zgody przez 

Radę Miejską w Żninie. 

Jednocześnie podkreślił, że zgodnie z ustaleniami na Komisji Rady aktualny stan prawny 

zostanie niezwłocznie uregulowany w zakresie funkcjonowania tej remizy do czasu 

pobudowania nowej remizy.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego odczytał o projekt uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie.  
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W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych 

Za było 20 Radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIII/256/2016 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na 

rzecz Gminy Żnin części nieruchomości położonej w Brzyskorzystewku, która 

stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

AD PKT 17 - Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Rodzinnego Ogrodu Działkowego 

„Zielona Dolina” w Rydlewie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że nieruchomość w skład, której wchodzi 

działka nr 54/4, obręb Rydlewo stanowi własność Gminy Żnin. Zgodnie z miejscowym 

planem zagospodarowania przestrzennego dla terenu części działki nr 54 położonej 

w miejscowości Rydlewo uchwalonym przez Radę Miejską w Żninie Uchwałą Nr 

VII/69/2015 z dnia 30 czerwca 2015 r. przedmiotowa działka położona jest na terenach 

przeznaczonych pod lokalizację ogrodów działkowych wraz z infrastrukturą towarzyszącą.  

Polski Związek Działkowców stowarzyszenie ogrodowe w Warszawie Okręg w Bydgoszczy 

wystąpił z wnioskiem o utworzenie Rodzinnego Ogrodu Działkowego "Zielona Dolina" w 

Rydlewie na działce oznaczonej geodezyjnie nr 54/4, o powierzchni 3,7108 ha. Zgodnie z art. 

8 ust. 1 przytoczonej wyżej ustawy o rodzinnych ogrodach działkowych Rada Miejska w 

Żninie może w drodze uchwały utworzyć ROD na gruntach stanowiących własność Gminy 

Żnin. 

Jednocześnie dodał, że na posiedzeniach Komisji Rady obecna była Pani prezes, która ma 

zamiar utworzyć Rodzinny Ogród Działkowy "Zielona Dolina" wraz z zainteresowanymi 

osobami.  Chciałbym przypomnieć, że Pani prezes stoi na stanowisku, aby grunt pod ww. 

ogród został przekazany w nieodpłatnie użytkowanie na czas nieoznaczony.  Po drugie na 

posiedzeniach Komisji Rady pojawiły się wątpliwości co do samego sformułowania projektu 
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uchwały. Jeśli będą wątpliwości to na Sali obecny jest Pan mecenas, który udzieli 

stosownych wyjaśnień.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski -   zapytał czy w 

samej treści uchwały wolno nam określić nazwę stowarzyszenia. Pytam dlatego, gdyż w § 3 

projektu uchwały jest następujący zapis: „Ustala się, że stowarzyszenie ogrodowe, z którym 

zawarta zostanie umowa o oddanie gruntu wyłonione zostanie spośród stowarzyszeń, które 

złożą wniosek o zawarcie umowy w terminie do 14 dni od daty wejścia w życie uchwały”. 

Załóżmy sytuację, że pojawi się drugie stowarzyszenie i będzie chciało zupełnie inną nazwę? 

Czy nie wystarczyłby zapis o utworzeniu rodzinnego ogrodu działkowego bez podawania 

konkretnej nazwy?  

Następnie zapytał Burmistrza jaka będzie jego decyzja jeśli chodzi o formę oddania gruntu 

na rzecz stowarzyszenia ogrodowego? Czy mógłby Pan przedstawić swoje stanowisko 

Radzie przed podjęciem ww. uchwały.  

Radca Prawny Michał Nowacki – w dniu wczorajszym dotarła do mnie taka informacja, 

że są w tym zakresie wątpliwości. Dokonałem sprawdzenia tematu i w Wyrokach czy to 

WSA czy też NSA nie ma sprzeczności by nazwa stowarzyszenia znalazła się w projekcie 

uchwały.   

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – zapytał czy 

mogłaby być ta uchwała bez nazwy „Zielona Dolina”? 

Radca Prawny Michał Nowacki – oczywiście może być bez nazwy, ale co do zasady nie 

spotkałem jeszcze ogrodu działkowego, który nie posługiwałby się jakąś swoją 

wyodrębnioną specyficzną nazwą. Czasami jest ona nazwą geograficzną, zwyczajową bądź 

inną.  

Radny Kazimierz Jańczak – Panie mecenasie ja nadal mam wątpliwości, ponieważ my 

jaklo Rada przeznaczamy teren pod rodzinne ogrody działkowe, natomiast sprawa nazwy 

jest sprawą statutową danych ogrodów. Może się okazać, że np.: za tydzień ten ogród zmieni 

nazwę i co wówczas?  Jak wówczas będzie funkcjonowała podjęta uchwała w stosunku do 

zmienionej nazwy ogrodu działkowego.   

Radca Prawny Michał Nowacki – nie spotkałem się jeszcze z uchwałą , która by nie 

nadawała nazwy. Mamy stowarzyszenie, które wystąpiło z wnioskiem o nabycie gruntu i na 
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tę chwilę będziemy debatować o takiej nazwie dla ogrodu działkowego. Oczywiście nie 

zabronimy stowarzyszeniu zmiany nazwy w swoim statucie, ale wówczas takie 

stowarzyszenie musi mieć świadomość, że narazi  Rade na podjęcie nowej uchwały.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – w tym nasza 

troska, po co zmieniać uchwałę gdy będzie zmieniana nazwa stowarzyszenia. Lepiej właśnie 

nie wpisywać konkretnej nazwy i wówczas nie będzie potrzeby by coś korygować.  

Radny Lucjan Adamus – zaproponował, aby w projekcie uchwały znalazł się zapis, że 

ogródki działkowe będą dla mieszkańców Gminy Żnin. 

Radca Prawny Michał Nowacki – nie możemy zabraniać zrzeszać się ludziom spoza 

Gminy Żnin i korzystać z takiego prawa. Myślę, że taka uchwała na pewno byłaby uchylona 

w drodze rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody Kujawsko – Pomorskiego.    

Radny Lucjan Adamus – zapytał jaka będzie w takim razie forma przekazania gruntu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – ja również 

pytałem wcześniej Pana Burmistrza w jakim kierunku pójdzie w tym zakresie. Dlatego też 

uważam, że głos kolegi Radnego Adamusa jest jak najbardziej słuszny.  

Burmistrz Robert Luchowski – z nazwą nie będę polemizował, ponieważ taką nazwę 

wymyślił wnioskodawca. Na posiedzeniach Komisji Rady, na których obecna była Pani 

prezes w oczekiwaniu osób zainteresowanych utworzeniem rodzinnego ogrodu 

działkowego jest  oddanie gruntu w nieodpłatne użytkowanie na czas nieoznaczony. 

Wniosek tak skonstruowany został złożony i w duchu tego wniosku jeśli uchwała dziś 

zostanie podjęta, to taka formuła zostanie przeze mnie zrealizowana.   

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – w tym 

przypadku proszę o 5 min przerwę w obradach.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – chciałbym wiedzieć na jakiej zasadzie 

ogrody działkowe, które funkcjonują obecnie w Żninie korzystają z gruntów? Następnie 

zarządził 5 min przerwę w obradach. 

 

Po przerwie –  
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – raz jeszcze poprosił Burmistrza o określenie 

formy przekazania gruntów stowarzyszeniu. 

Burmistrz Robert Luchowski -  po spotkaniu z Panią prezes podtrzymuję wolę oddania 

gruntu w nieodpłatne użytkowanie na czas nieoznaczony. Przy czym jak Państwo wiecie 

ustawa o rodzinnych ogrodach działkowych nakłada na gminę pewne obowiązki o których 

powie Pan mecenas. Poproszę również Panią prezes o przedstawienie swojego stanowiska w 

tym zakresie.  

Radca Prawny Michał Nowacki – wyjaśnił, że art. 10 ust 2 ww. ustawy wskazuje, że 

Gmina  obowiązana  jest  do  doprowadzenia  do  ROD  dróg  dojazdowych, energii  

elektrycznej,  zaopatrzenia  w  wodę  oraz  uwzględnienia  w  organizacji komunikacji 

publicznej potrzeb ROD. Mamy jednak przepis szczególny, czyli ust. 3 tego artykułu, który 

mówi, że W drodze umowy pomiędzy gminą a stowarzyszeniem ogrodowym, obowiązki, o 

których mowa w ust. 2, mogą być przejęte przez stowarzyszenie ogrodowe. W takim 

przypadku umowa określa tryb wzajemnych rozliczeń. Pani prezes podczas rozmowy z 

Burmistrzem podczas przerwy w obradach zapewniła, ze wszelkie te koszty poniesie 

stowarzyszenie ogrodowe. Jeśli rzeczywiście za moment taka deklaracja z ust Pani prezes 

padnie to stosowna umowa będzie zawierała taki zapis, że wszelkie te ustawowe obowiązki, 

które spoczywają na gminie zostaną przejęte finansowo przez to stowarzyszenie, które 

ubiega się o rodzinny ogród działkowy. Dodał, że jeśli taka deklaracja padnie to taka umowa 

będzie również zawierała zapis, że jeśli stowarzyszenie nie wywiąże się ze swojej deklaracji 

to umowa będzie rozwiązana ze skutkiem natychmiastowym.   

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – przy pełnej akceptacji Rady poprosił o 

zabranie głosu prezes stowarzyszenia Panią Małgorzatę Brzykcy. 

Prezes stowarzyszenia Małgorzata Brzykcy – powiedziała, że trzeba na tym terenie 

poczynić wiele inwestycji. Działkowcy ustalili między sobą stawki w wysokości 200 zł na 

rok. Mam nadzieję, że w przyszłym roku podniesiemy ich wysokość. Wiem również, że 

możemy starać się o jakiś kredyt z Polskiego Związku Działkowców. Jako prezes będę się 

również starać o pozyskanie sponsorów. To, że nie będziemy musieli płacić opłat z tytułu 

dzierżawy jest dla nas również bardzo korzystne, gdyż te środki będziemy mogli 

przeznaczyć na inwestycje.  Co do sprawy dróg i ich wytyczenia już mamy geodetę, który 

czeka na decyzję Rady. Za wytyczenie dróg zapłacą działkowcy.  
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 Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – chciałbym, aby Pani publicznie 

zadeklarowała przed Radą, że w ramach zawartej umowy będzie taki zapis, który Pani 

przyjmuje, że do działki nr 54/4 Gmina Żnin nie będzie musiała ponosić kosztów 

wynikających z doprowadzenia mediów, a wynikających z ustawy.  

Prezes stowarzyszenia Małgorzata Brzykcy – w imieniu działkowców i własnym 

deklaruję, że Gmina Żnin ni9e będzie musiała ponosić kosztów wynikających 

z doprowadzenia mediów. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są jakieś pytania. Poinformował, że na 

sali zostało 19 radnych. Odczytał projekt uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 

Za było 16 Radnych 

Wstrzymało się 3 Radnych. 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIII/257/2016 .w sprawie utworzenia Rodzinnego 

Ogrodu Działkowego „Zielona Dolina” w Rydlewie, która stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu. 

AD PKT 18- w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu na część 

nieruchomości położonej w Żninie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poprosił o uzasadnienie Pana Burmistrza 

Roberta Luchowskiego. 

Burmistrz Żnina Robert Luchowski- wyjaśnił, że sprawa dotyczy nieruchomości będącej 

własnością Gminy Żnin. Była ona nadawana wcześniej okresowo. Przedmiotem najmu przez 

jednego z mieszkańców na cele związane ze sprzedażą choinek w okresie 

przedświątecznym. Zawarcie kolejnej umowy najmu należy do Wysokiej Rady. Pragnę 

Wysoką Radę poinformować, że  wnioskodawca w ramach doprecyzowania tego wniosku 

złożył pismo, w którym wnioskuje o zawarcie umowy od 13.12 2016 r. do 24.12.2016 r. 

z wyłącznym przeznaczeniem na cele sprzedaży choinek świątecznych.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola- zapytała w imieniu Klubu czy na chwile 
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obecna umowa jest podpisana z ta osobą., kiedy ona wygasa, czy podmiot ten uiszcza opłatę 

za użytkowanie. Wydaję mi się, że kolejna taka umowa powinna być zawarta tuż przed 

okresem Bożego Narodzenia. 

Burmistrz Żnina Robert Luchowski- zwrócił uwagę, że wnioskodawca we wniosku 

wyraził wolę dzierżawienia tej części nieruchomości. 

Radny Adam Kowalewski- w projekcie uchwały nie ma momentu wygaśnięcia. W 

przypadku wygaśnięcia nowej umowy z tego co wiem, Pan Burmistrz może decyzje 

podejmować sam. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poprosił Mecenasa Nowackiego o wyjaśnienie 

uwagi Pana Radnego Adama Kowalewskiego. 

Mecenas Michał Nowacki- wyjaśnił, że każda z umów ma wygaśnięcie. Wszystko zależy 

od wyrażenia zgody lub nie przez Wysoką Radę. Jeżeli chodzi o podpisanie umowy to należy 

do Burmistrza. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- podkreślił, że terminy najmu mogły zostać 

wprowadzone do projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola- podkreśliła, że jeżeli byłaby to pierwsza 

umowa to Burmistrz nie musi pytać o zgodę Rady Miejskiej, a jeżeli jest to kolejna to Rada 

musi podjąć uchwałę. Poinformowano nas, że gdyby umowa wygasła i byłaby podpisywana 

nowa na 3-4 miesiące, że też nie jest wymagana decyzja Rady Miejskiej.  

Burmistrz Żnina Robert Luchowski- wyjaśnił, że nie ma zawartej umowy z 

wnioskodawcą. W ubiegłym roku wnioskodawca korzystał z gruntu. Jeżeli wnioskodawca 

uszczegółowił przedział czasowy, w jakim to ona miałaby funkcjonować to na dzień 

dzisiejszy nie ma sensu zawierać umowy. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są jakieś pytanie do projektu 

uchwały. Nie było chętnych. Odczytał projekt uchwały. Poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. 

Za było 16 radnych. 
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Wstrzymało się 3. 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIII/258/2016 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy najmu na część nieruchomości położonej w Żninie, która stanowi 

załącznik nr 18 do protokołu 

AD PKT 19- w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów najmu na części 

nieruchomości położonych w Żninie i Jaroszewie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poprosił o uzasadnienie Pana Burmistrza 

Roberta Luchowskiego. 

Burmistrz Żnina Robert Luchowski- wyjaśnił, że chodzi o wyrażenie na zawarcie 

kolejnych umów najmu z tymi samymi najemcami, których przedmiotem są te same części 

nieruchomości stanowiące pomieszczenia garażowe, grunty pod lokalizację garaży i 

ogródków przydomowych, stanowiące własność Gminy Żnin, oddane w zarządzanie spółce 

"PUK" Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych Spółka z o. o. w Żninie, ul. Mickiewicza 22, dla 

których ważność umów wygasa z dniem 24 października 2016 r.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są jakieś pytanie do projektu 

uchwały. Nie było chętnych. Poprosił Wiceprzewodniczącą Rady o odczytanie projektu 

uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola- odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. 

Za było 19 radnych. 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIII/259/2016 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umów najmu na części nieruchomości położonych w Żninie i Jaroszewie, która 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu 

AD PKT 20-  w sprawie  zmiany nazwy ulicy Poprzecznej w Żninie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poprosił o uzasadnienie Pana Burmistrza 

Roberta Luchowskiego. 

Burmistrz Żnina Robert Luchowski- wyjaśnił, że wniosek, który został złożony przez 
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Żnińskie Towarzystwo Kultury jest tożsame z wnioskiem, który radni otrzymali. W 

wniosku tym nie ma informacji o stanowisku rodziny.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- podkreślił, że nie ma zgody rodziny. Poprosił 

mecenasa o uzasadnienie. 

Mecenas Michał Nowacki- wyjaśnił, że żyje wnuczka Pana Admirała Unruga. Z tego co 

wiadomo bardzo czynnie dba o pamięć swojego dziadka. W związku z tym, powinniśmy 

odejść od procedowania nad tą uchwała do czasu, aż ŻTK uzyska takową zgodę.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zauważył, że miasto Gdynia nadało jednej z 

ulic nazwę Unruga. Wniosek złożony przez ŻTK nie spełnia wymogów prawnych. Poprosił 

Panią Wiceprzewodniczącą Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały.  

Wiceprzewodnicząca Elżbieta Gogola- odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. 

Za był 1 Radny.  

Wstrzymało się od głosu 8. 

Przeciw było 10. 

Ogłosił, że uchwała nie została podjęta. 

AD PKT 21- zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia gminy Żnin do Stowarzyszenia 

Lokalnego Rozwoju Gospodarczego Gmin. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poprosił o uzasadnienie Pana Burmistrza 

Roberta Luchowskiego. 

Burmistrz Żnina Robert Luchowski- poprosił o udzielenie głosu Panu Pawłowi Sikorze. 

Kierownik Wydziału TPR Paweł Sikora- wyjaśnił, że uchwała o przystąpieniu gminy 

Żnin do Stowarzyszenia Lokalnego Rozwoju Gospodarczego Gmin została podjęta przez 

Radę Miejską dnia 2 marca 2001 r. Stowarzyszenie od momentu rejestracji nie prowadziło 

statutowej działalności. W celu podjęcia decyzji dotyczących jego przyszłości jakim jest 

rozpoczęcie działalności  lub jego rozwiązanie konieczne jest wprowadzenie zmian w tej 
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uchwale, które umożliwią Burmistrzowi Żnina oraz Zastępcy Burmistrza Żnina na 

reprezentowanie gminy Żnin w Stowarzyszeniu.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są pytania do uzasadnienia.  

Radny Piotr Tomaszewski – zapytał czy w związku z zmianą nastąpi rezygnacja ze 

stowarzyszenia. 

Burmistrz Żnina Robert Luchowski- odpowiedział, że niezwłocznie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są jakieś pytanie do projektu 

uchwały. Nie było chętnych. Odczytał projekt uchwały. Poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych. 

Za było 18 radnych. 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIII/260/2016 zmieniającej uchwałę w sprawie 

przystąpienia gminy Żnin do Stowarzyszenia Lokalnego Rozwoju Gospodarczego 

Gmin, która stanowi załącznik nr 20 do protokołu 

 

AD PKT 22- w sprawie wyznaczenia członków do Rady Działalności Pożytku Publicznego 

Gminy Żnin. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- wyjaśnił, że jest to projekt uchwały, który 

wnosi Przewodniczący Rady Miejskiej. Rada Działalności Pożytku Publicznego Gminy Żnin 

składa się z przedstawicieli Rady Miejskiej w Żninie. Burmistrz zwrócił się o wyznaczenie 

trzech przedstawicieli rady do pracy Rady Działalności Pożytku Publicznego. Zaproponował 

członków Rady: 

1. Halina Krygier 

2. Tomasz Wysocki 

3. Grzegorz Wesołek 

Radny Jerzy Kowalski- zaproponował Radnego Ireneusza Starczewskiego.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy wszyscy zgłoszeni kandydaci 
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wyrażają zgodę. Wszyscy zgodę wyrazili. Podjęto głosowanie. Wyjaśnił, że głosowanie jest 

jawne. Na każdego kandydata głosuje się oddzielnie. Można głosować trzy razy. 

W głosowaniu bierze udział 19 radnych 

1. Halina Krygier- za było 18 radnych.  

2. Grzegorz Wesołek- za było 17 radnych.  

3. Tomasz Wysocki- za było 15 radnych.  

4. Ireneusz Starczewski- za było 3 radnych. 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIII/261/2016 w sprawie wyznaczenia członków do Rady 

Działalności Pożytku Publicznego Gminy Żnin., która stanowi załącznik nr 21 do 

protokołu. 

 

AD PKT 21- Odpowiedzi na interpelacje Radnych 

Burmistrz Żnina Robert Luchowski- wyjaśnił, że w związku z uroczystościami, które 

mają dobyć się na sali sesyjnej, odpowiedzi na interpelacje zastaną przekazane w formie 

pisemnej. 

AD PKT 22- Zapytania, wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- wpłynęło do Biura Rady pismo od 

przewodniczącego Komisji Doraźnej Pana Adama Kowalewskiego o (3.56.00). 

Radny Adam Kowalewski- podziękował wszystkim za współpracę. Uwagi zostały 

zaznaczone kolorem czerwonym. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poprosił biuro rady, o to, aby rozesłano 

zmiany statutu drogą mailową w poniedziałek do radnych.  

Radna Lidia Cieślewicz- poprosiła o jak najszybszą interwencję dotyczącą dachu świetlicy 

wiejskiej w Kierzkowie oraz o naprawę lamp w Jadownikach Bielskich. 

Radna Halina Krygier- zapytała o wynik audytu Muzeum Ziemi Pałuckiej. Prosi 

o odpowiedź pisemną.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- odpowiedział, że jest w Biurze Rady. 
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Radny Adam Kowalewski- podkreślił, że są w formie zastrzeżonej dwa działy. 

 

AD PKT 23- Zakończenie 

Przewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Koziełek- stwierdził, że został wyczerpany 

porządek obrad XXIII sesji Rady Miejskiej w Żninie. Podziękował Paniom i Panom Radnym, 

Burmistrzowi, pracownikom Urzędu, prasie, radiu oraz wszystkim obecnym na sali 

za uczestnictwo. 

Przewodniczący Rady o godz. 14.05 zamknął XXIII sesję Rady Miejskiej w Żninie. 

Na tym protokół zakończono.  

 

Protokolant: 

Łukasz Lisiecki 

Główny Specjalista 

       Przewodniczący Rady Miejskiej  

                      w Żninie 

       Grzegorz Koziełek 


